

# English for Iraq

## Third Intermediate

### Writing Compositions

إعداد الأستاذ: محمد الخفاجي

هوايل: 07825370320

## ملاحظة حول هذه الملزمة

عزيزي.... الطالب

ان ملزمة الانشاءات هذه مصممة على النموذج الوزاري لذلك تستطيع الحصول على درجة كاملة اذا التزمت بحفظ الانشاءات الموجودة فيها

س/ كيف احفظ الانشاء بسرعة ؟

ج) تقوم بكتابة كل جملة او كل فقرة من فقرات الانشاء خمس مرات مع كتابة الانشاء نفسه خمس مرات في النهاية و بهذه الطريقة ستحفظ الانشاء بكل سهولة و بدون اي تعقيد

الاستاذ

محمد الخفاجي

## Unit One

Q. Write an email to a relative describing your best friend.

From: Ali

To: Hani

Hi Hani! There is a new boy in our class. He came to the school last week. His name is Rami. He is creative and helpful. He's good at many things. He's really hard working and knows a lot of Math and English. He's also very sporty and good at tennis. He's quite tall with short black hair. He's clever, kind and really good fun. He loves me and I love him.

Email me soon,

Ali.

من علي  
الى هاني

مرحبا هاني . هنالك فتى جديد في صفنا . جاء الى المدرسة الاسبوع الماضي . اسمه رامي . هو مبدع و مساعد . هو جيد في اشياء كثيرة . هو حقا مجتهد و يعرف كثير في الرياضيات و اللغة الانكليزية . هو ايضا رياضي و جيد في التنس . هو بالكاد طويل مع شعر اسود قصير . هو شاطر ، عطوف و ظريف . هو يحبني و انا احبه .

## Unit Two

Q. write an e-mail invitation.

Hi Rami!

I'd like to invite you to my wedding party on Sunday. You must come because the party will be amazing. You can enjoy your time. The party will be in Babylon hotel and it will start at 5 o'clock in the afternoon. Don't forget to come in the right time. I will wait for you.

موقع ملزمنا  
miazemna.com

مرحباً رامي

اود ان ادعوك الى حفلة زواجي في يوم الاحد . يجب ان تاتي لان الحفلة ستكون مذهلة . تستطيع ان تستمع بوقتك . الحفلة ستكون في فندق بابل . ستبدأ في الساعة الخامسة العصر . لا تنسى ان تأتي في الوقت المناسب . سوف انتظرك .

ملاحظة: في الامتحان الوزاري قد يعطيك (مناسبة معينة)، وكل ما عليك هو كتابة نفس

المعلومات الواردة في هذا الانشاء مع وضع المناسبة المعطاة (المطلوبة).

## Unit Three

Q. Write a fact file on (a wild life).

The wild life in Iraq marshes is very natural. People there raise sheep and cattle. They grow rice, wheat and barley. They live in arched houses. They use boats for transport. You can see a lot of birds there like herons and flamingo. Some people live on fishing. There are different kinds of fish there.

الحياة البرية في اهورا العراق طبيعية جدا . الناس يربون الماشية و الاغنام .  
هم يزرعون الرز و القمح و الشعير . يعيشون في منازل مقوسة . يستخدمون  
القوارب للتنقل . تستطيع ان تشاهد الكثير من الطيور مثل مالك الحزين و  
البشروش . بعض الناس يعيشون على الصيد . هناك انواع مختلفة من  
السماك هناك .

## Unit Four

Q. Write paragraph about (your life).

My name is Rami. I was born in Kut and I still live in it with my family. I have one sister and one brother. I like animals too much. Before I started school, I used to go fishing with my father. When I went to school, I met many friends. I love science lesson and I used to ask my teacher many questions about animals. In intermediate school, I felt happily. I enjoyed learning English. I think I will study animals. I want to be a zoologist.

اسمي رامي .ولدت في الكوت و لا ازال اعيش فيها مع عائلتي. لدي اخت واحدة و اخ واحد .انا احب الحيوانات كثيرا. قبل ان ابدأ المدرسة، تعودت ان اذهب للصيد مع والدي. عندما ذهبت للمدرسة، التقيت اصدقاء كثيرين .احب درس علوم و تعودت ان أسأل معلمي اسئلة كثيرة حول الحيوانات . في المدرسة المتوسطة شعرت بالسعادة . استمتعت بتعلم الانكليزية .اعتقد انني سوف ادرس الحيوانات .اريد ان اكون عالم احيائي .

## Unit Five

Q. Write paragraph about (a TV programmer).

I watched a good programmer last night. It was really an interesting .It was about elephants and it was very funny. There were some elephants by a pool and they were very thirsty. There was a cameraman filming and a reporter talking to the camera. When one of the elephants blew water into the air, The cameraman and the reporter got very wet.

شاهدت برنامج جيد الليلة الماضية . كان حقا ممتع . كان حول الفيلة و كان مضحك جدا . كان هناك بعض الفيلة بجانب حوض الماء و كانوا عطشى و كان هناك مصور سينمائي و صحفي يتحدث الى الكامرة . عندما نفخ احد الفيلة الماء في الهواء. اصبح المصور السينمائي والصحفي مبتلين .....

## Unit Six

Q. Write a paragraph about a (career of a real person).

Noor Sabri is an Iraqi football player. He was born in 1984 in Baquba. He plays football with the national Iraqi team. After he had finished school, he achieved his dream to be a footballer. He worked and practised a lot to be a good player. He enjoys playing football and making his family and people happy. He might have some pains in his leg. His plan for the future is to be a famous coach.

نور صبري هو لاعب كرة قدم عراقي. هو ولد في سنة 1984 في بعقوبة. هو يلعب كرة القدم مع الفريق الوطني العراقي. بعد ان انهى الدراسة. حقق حلمة ليكون لاعب كرة قدم هو عمل و تمرن كثيرا ليكون لاعب جيد. هو يستمتع بلعب بكرة القدم و جعل عائلته و الناس سعداء. ربما يكون لديه بعض الالم في ساقه. خطته للمستقبل ليكون مدرب مشهور.



## Unit Seven

Q. Write a paragraph about a (country).

Iraq is a big country with a huge population. About 35 million people live there. Baghdad is the capital of Iraq. Iraq lies in the south-west of Asia. Iraq makes clothes and produces oil. The farmers there grow rice, wheat and dates. Visitors to Iraq can visit museums, marshes and holy places.

العراق بلد كبير مع كثافة سكانية عالية . حوالي 35 مليون شخص يعيشون هناك. بغداد هي عاصمة العراق . يقع العراق في جنوب غرب اسيا . العراق يصنع الملابس و ينتج النفط . الفلاحون هناك يزرعون الرز و القمح و التمور. السواح الى العراق يستطيعون زيارة المتاحف ،الاهوار و الاماكن المقدسة .

## Unit Eight

Q1. Write (an imaginary story) based on something you have heard or seen on TV.

Once upon a time, a prince wanted to be the new king. He asked a magician to help him. While the king was walking alone, the magician offered to give him some sweets for a gold coin. When the king ate the sweets, he turned to a bird. So, he can't back a king until he finds the coin. The prince became a king, but finally the king was able to find the coin and back to a king. He decided to punish the prince for betrayal.

في احد الاوقات ، امير اراد ان يكون الملك الجديد . سأل ساحرا ليساعده .  
عندما كان الملك يسير لوحده . عرض الساحر ان يعطيه بعض الحلويات لأجل  
عملة ذهبية . عندما اكل الملك الحلويات تحول الى طير . لذلك لا يستطيع ان  
يعود كملك حتى يجد العملة . الامير اصبح ملكا ، و لكن في النهاية كان الملك  
قادرا على ايجاد العملة ليعود كملك . قرر ان يعاقب الامير للخيانة .

## Unit Eight

Q2. Write a paragraph about (a simple event) that happened to you.

I used to hate Math lesson because I couldn't understand it. In addition, I got bad marks. However, in third class I met a Math teacher. He was really nice, lovely and very kind. He gave me advice on how to be good at Math. From that time, now, I am very good at Math and get good marks in exams.

انا تعودت ان اكرة درس الرياضيات لأني لم استطع فهمه .بالإضافة لذلك ، حصلت على درجات سيئة . مع ذلك، في الصف الثالث التقيت مدرس رياضيات . كان حقاً لطيف ، محبوب و عطوف . هو اعطاني نصيحة حول كيفية ان اكون جيد في الرياضيات. منذ ذلك الوقت الى الان انا جيد في الرياضيات و احصل على درجات جيدة في الامتحانات.

هدية الى كل طالب الثالث المتوسك

الفاحة الى ارواح شهداء العراق (رحمهم الله)